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Árnyanyu, vagyis Kellerami fotói

6.

Szeged parlamenti képviselői számokban

4.

Február 2-áig ingyen viszik el a fenyőt

2. 10.

Pick: egy maradó, egy távozó

Rendelettel akadályozta meg a kormány,
hogy Szeged városa megvédje az erdőt

S
ipos Tibor kutyakiképző (képünkön) gyermekkorá-
ban félt a dobermannoktól, tizenöt éve mégis en-
nek a fajtának a képzésével indult a sportkarrierje. 
Dobermannjai szerepeltek az új Robin Hood című 

filmben, amelyet Dubrovnikban forgattak, de számos más 
filmbe ugyancsak vitt kutyákat, és dolgozott állatkoordinátor-
ként is. Írásunk a 7. oldalon

Gyermekkorában
félt a dobermannoktól

Szegediek az elektromosautó-gyárról:
munkahelyeket teremt, segíti a gazdaságot

S
okan várták már Szegeden, hogy egy 
nagy gyár települjön a városba. A vi-
lág vezető elektromosautó-gyártója, 
a BYD a lehető legzöldebb és legmo-

dernebb technológiával építi fel Szegeden az 
európai gyárát az M5-ös és az M43-as autó-
pálya csomópontjában, a 300 hektáros ipari 
parkban. A Szeged Televízió megkérdezte a 
szegedieket, hogy mit gondolnak az elektro-
mosautó-gyárról.

Íme a válaszok:
„Munkahelyet teremt, ezenkívül segíti a 

gazdaságot. Autókat gyártanak, úgyhogy ez 
mindenkinek csak jó lehet. A tiltakozókat 
meg nem értem meg.” 

„Ennek mindenféleképpen örülni kell. Hogy 
ebből mennyit profitál Szeged, az egy másik 
kérdés, de azt gondolom, hogy felvesznek 
majd mindenféle munkakörbe szegedieket is.”

„Örülök, hogy autógyár épül Szegeden. 

Szerintem nem lesz negatívum, mert több 
munkahely lesz, többen tudnak majd ott dol-
gozni, ezáltal mindenki boldogabb lesz.”

„A városnak szüksége van bevételre az 
iparűzési adóból. Hogy ez miképpen valósul 
meg, milyen formában használja majd a vá-
ros, azt majd a jövő eldönti.”

„Több lesz a munkahely, és szerintem föl-
néznek Szegedre az autógyár miatt.”

„A környezeti hatásoknak nem örülök, de 

a munkahelyek szempontjából biztosan jó 
lesz az autógyár.”

„Nagyon jó, hogy autógyár épül. Nagyon 
sok lehetőséget biztosít a fiataloknak, a ta-
nultaknak, de az egyszerűbb embereknek is.”

Év elején jött a hír: a Szegedre települő 
BYD megelőzte a Teslát. Most már a kínai 
óriáscég a világ legnépszerűbb elektromos- 
autó-gyártója.

Cikkünk a 3. oldalon

R
endelettel akadályoz-
ta meg az Orbán-kor-
mány, hogy Szeged vá-
ros közgyűlése meg-

védhesse a kivágástól azt a hat-
hektáros véderdőt, amelynek 
helyére iskolát építene a Sze-
ged–csanádi egyházmegye. Az 
önkormányzatnak van alterna-
tív javaslata az iskola helyszíné-
re, mely száz méterre fekszik a  
véderdőtől, közel a püspöki sta-
dionhoz, ahol fakivágás nélkül le-
hetne megépíteni az intézményt 
– mindhiába, a püspökség egye-
lőre köti az ebet a karóhoz.

Cikkünk az 5. oldalonElőtérben a püspöki stadion, háttérben a véderdő. Fotó: Kuklis István 
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vaslatot nyújtott be, és ti-
zenhárom alkalommal ösz-
szesen 37 percet beszélt a 
T. Házban. A kormánypárti 
képviselő rendszerint alá-
kérdezett a miniszternek 
vagy az államtitkárnak, és 
leginkább csak a kormány-
propagandát mondta föl a 
felszólalásaiban. Ez volt a 
kormányzati mantra: Gyur-
csány alatt minden rosszabb 
volt, most a háború és az el-
hibázott brüsszeli szankciók 
miatt szabadultak el az ener-
giaárak, de a kormány meg-
védi a magyar embereket. 
Volt, hogy azzal a kérdéssel 
szorította sarokba az állam-
titkárt, hogy hogyan értékeli 
a sikeres állami tűzifaprog-
ramot. (Taps a kormánypár-
tok soraiban.)

Októberben Szegedről is 
beszélt, azt mondta: „Sze-
ged napjainkra az ország 
egyik dinamikusan fejlődő 
térségévé vált. A Szegeden 
megindult beruházások 
gazdaságélénkítő hatásai 
ugyanakkor főként a váro-
son belül érzékelhetőek, a 
város térségébe, a vármegye 
további településeire kevés-
sé gyűrűznek be.”

Decemberben, amikor 
már zajlott a füttyös nemze-
ti konzultáció, Mihálffy Béla 
megkérdezte az államtitkár-
tól: ugye a jövőben is meg 
tudjuk védeni és fenn tudjuk 
tartani a rezsivédelmi intéz-
kedéseinket az egyre agresz-
szívabb brüsszeli nyomással 
szemben? (Taps a kormány-
pártok soraiban.)

Sz. C. Sz. 

segítséget a családoknak. 
Olyan támogatást kell bizto-
sítani, amely valódi segítsé-
get nyújt a családoknak a 
magas infl ációra, a rekord-
magas élelmiszerárakra és a 
növekvő rezsiárakra.”

Nyáron a 2024-es költ-
ségvetés vitájában felhív-

ta rá a figyelmet, 
hogy a 2019-es 
önkormányzati vá-
lasztások óta a jár-
ványhelyzet és az 
energiaválság to-
vább súlyosbította 
az önkormányza-
tok helyzetét. El-
mondta: Szegeden 
a gépjárműadó 
600 millió forintos 
elvonást jelent a 
városnak, a szoli-
daritási adó már 
3,6 milliárd forint, 
a tömegközlekedés 
t á m o g a t á s á n a k 
elmaradása pedig 
már megközelíti a 
400 millió forintot. 
Szabó Sándor az 

eladósodás és a bizonytalan-
ság költségvetésének nevez-
te a kormány által benyújtott 
tervezetet, hangsúlyozva: 
az abban szereplő számok 
jórészt megalapozatlannak 
tűnnek.

Amikor az Országgyűlés 
a magyar építészet napjává 
nyilvánította december 16-
át, Kós Károly születésének 
napját, felszólalásában el-
mondta: Szeged jó példával 
szolgál, hiszen nemrégiben 
480-ról 682-re emelte a he-
lyi védettségű épületek szá-
mát, továbbá a város az el-
múlt időszakban közel 300 
millió forintot fordított a helyi 
védettségű épületek és a te-
lepüléskép védelmére.

Miért sarcolják elképesz-

tően magas energiaárak-
kal az embereket? címmel 
interpellálta Koncz Zsófia 
államtitkárt. Ezt szó szerint 
idézzük: „Tisztelt Államtit-
kár Asszony! Én megértő és 
elnéző vagyok önnel szem-
ben, hiszen 13 évvel ez-
előtt, amióta az önök pártja 
kormányoz, ön még az is-
kolapadban volt, és lehet, 
hogy elkerülte a figyelmét az 
(Lázár János: Ez egy szexista 
megjegyzés! – kiabálta be 
a jegyzőkönyv szerint a mi-
niszter), hogy már önök kor-
mányoznak, és bizony a kor-
mányzás felelősséggel jár, 
tehát visszafelé mutogatni 
a korábbi időszakra már 
nagyon szánalmas. Önök 
vannak kormányon, és azt a 
brutális energiaár-emelést, 
amit a tavalyi évben meg-
valósítottak, nem cáfolta. 
Nem cáfolta azt sem, hogy 
ez mind eladósodottságot, 
elszegényedést és brutális 
orbáni inflációt eredménye-
zett. Azt sem cáfolta, hogy az 
átlagon felüli fogyasztók 767 
forintot fizetnek a gázért. Na 
persze úgy lehet is, hogyha 
önök egyéb-
ként nem a 
piacon szerzik 
be a gázt, ha-
nem az orosz 
gázért kell fi-
zetni 337 mil-
liárd forinttal 
többet. Állam-
titkár asszony, 
azt szeretném 
öntől kérni, 
hogy időnként 
gondolják már 
át, hogy mégis 
kiket képvisel-
nek!”

M i h á l f f y 
Béla (KDNP) 
tavaly hét ja-
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Szabó Sándor: Már nagyon
szánalmas visszafelé mutogatni

Górcső alá vettük Szeged 
két országgyűlési képvise-
lőjének tavalyi teljesítmé-
nyét. Szabó Sándor olyan 
javaslatokat nyújtott be a 
parlamentben, amelyek ér-
demben befolyásolhatták 
volna a magyar családok 
és nyugdíjasok életét, de 
a kétharmados többség el-
utasította azokat. Mihálffy 
Béla leginkább csak a kor-
mánypropagandát mondta 
föl hozzászólásaiban.

Sz
abó Sándor 
(MSZP) tavaly 
16 alkalom-
mal emelke-

dett szólásra, és összesen 
77 percet beszélt. Szegedről 
tizenegyszer beszélt felszóla-
lásai során a T. Házban. Sze-
ged ellenzéki országgyűlési 

képviselője tavaly huszon-
öt önálló, valamint húsz, el-
lenzéki képviselőkkel közös 
indítványt nyújtott be az Or-
szággyűlésben. Javasolta 
például az élelmiszerek áfá-
jának csökkentését, a nyug-
díjak értékállóságának biz-
tosítását és a családi pót-
lék összegének duplájára 
emelését. Indítványait nem 
fogadta el a Fidesz, pedig 
ahogy az egyik felszólalásá-
ban fogalmazott: „A tizenhá-
rom éve nem emelt családi 
támogatás jelentős mérték-
ben veszített az értékéből, 
és egy kutatás szerint a ma-
gyarok közel fele azt mondja, 
hogy a kormány családtámo-
gatásra nyújtott pénzügyi tá-
mogatása nem ad elegendő 

Nagyon megéri
máshol tankolni

M
inden környező országba megéri átmenni tankolni 
január 15. után – írja a VG, amely szerint már most 
is sokan átjárnak, mivel 3-4 ezer forintot lehet spó-
rolni egy tank üzemanyagon. A lap azért csinált ösz-

szegzést, mert a MOL két lépésben érvényesíti a jövedéki adó 
emelését az üzemanyagok árában: a január 1-jei 20 forintos 
módosítást január 15-én 21 forintos árváltozás követi. Régiós 
összevetésben Magyarországon legdrágább az üzemanyag.

18 éve nem volt
ekkora bajban
Magyarország
költségvetése

Két lehetősége van a kormánynak Zsiday Viktor befektetési 
elemző szerint: vagy 2-3 év nadrágszíjmeghúzással stabili-
zál, vagy megpróbálja elodázni a kiigazítást, pörgeti a növe-
kedést olcsó hitelekkel, elinfl álással, amíg lehet, de ez még 
komolyabb problémákat okozhat majd – írta a 444.hu.

„A magyar gazdaság immáron negyedik éve ijesztően nagy költ-
ségvetési hiánnyal küzd, és ennek előbb vagy utóbb meg kell 
fi zetni az árát. Persze mondhatjuk, hogy csak a váratlanul (ma-
gas infl áció okozta) magas kamatok miatt van, vagy hogy a Co-
vid-járványt és ukrán háborút nem látta senki előre, amiben ter-
mészetesen van igazság, ám tény, hogy a költségvetési helyzet 
az évtized első éveiben legalább olyan rossz lett, mint 2006-
ban, a Gyurcsány-korszak mélypontján” – írta Zsiday Viktor, a 
HOLD Alapkezelőnél elérhető Citadella Befektetési Alap portfó-
liókezelője.  

Tavaly – az első kilenchavi adat alapján – 1363 milliárd fo-
rinttal rosszabbul teljesített a költségvetés, mint egy évvel ko-
rábban. A KSH jelentése szerint már szeptember végén a GDP 
5,4 százalékán állt a kormányzati szektor hiánya miatt, ami 2,1 
százalékponttal volt rosszabb a 2022-esnél. 

  Zsiday azt írta: „A költségvetés viszonylag fegyelmezett volt 
2016-ig, 2017–19-re már elveszett a korábbi óvatosság, és 
nőtt a hiány, de az igazi ütést az elmúlt négy év vitte be: 2020–
23 között borzasztóan megugrott a deficit, az általam számolt 
(még egyszer jelezném, hogy elnagyolt, nem pontos) mutató 
alapján visszajutottunk a 2006-os szintekre – sőt inkább alá. 
2023-ban a kormányzat kénytelen volt igen jelentősen megszo-
rítani, bár nem akart, pedig már jóval előtte látszott, hogy elke-
rülhetetlen, ami (egyéb tényezők mellett) az elmúlt évtizedek 
egyik legnagyobb recesszióját/fogyasztáscsökkenését okozta 
2023-ban.”

Zsiday azt írta, a kormánynak két lehetősége van: „vagy 2-3 
év nadrágszíjmeghúzással stabilizál (de ez jelentős szavazat-
vesztést okozna, így nem valószínű), vagy megpróbálja elodázni 
a kiigazítást, pörgeti a növekedést olcsó hitelekkel, elinflálás-
sal, amíg lehet, ami valószínűleg még komolyabb problémákat 
fog okozni később”. Attól tart, a másodikat fogják választani, 
aminek „a végső eredménye több év átlagában stagfláció” lesz. Mihálffy Béla olvas a parlamentben. 

Szabó Sándor beszél a parlament-
ben. Fotó: MTI/Koszticsák Szilárd

FELSZÓLALÁSOK SZÁMA ÉS IDEJE,
BENYÚJTOTT JAVASLATOK SZÁMA

Szeged országgyűlési képviselőinek aktivitása
2023. január 1. – december 31.

Szabó Sándor 
(MSZP) 

16/77 perc 
45 javaslat

Mihálffy Béla 
(KDNP) 

13/37 perc
7 javaslat
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Ó
riási változáson 
ment keresztül 
a globális autó-
ipar az elmúlt né-

hány évben. Egyre erősebb 
az országok és a gyártók el-
köteleződése aziránt, hogy 
10-15 éven belül megszün-
tessék a káros anyagokat 
kibocsátó autók értékesí-
tését, ami egyértelműen 
az elektromos autók térhó-
dítását vetíti előre – írta a 
Qubit.

A BYD a világ első  
számú autóipari  
exportőrévé vált

A lap úgy fogalmazott: mi-
vel azonban a belső égésű 
motorok gyártására beren-
dezkedett nyugati országok-
ban későn ismerték fel a 
problémát (vagy legalábbis 
későn szánták rá magukat 
a cselekvésre), egy olyan 
állam húzott el a világ mel-
lett az elektromos autók 
gyártásában és terjesztésé-
ben, amellyel nehéz felven-

ni a versenyt. Kínáról van 
szó. Arról a Kínáról, amely 
öt évvel ezelőtt még csak 
a világ ötödik legnagyobb 
autóexportőre volt, de az-
tán 2020-ban megelőzte az 
Egyesült Államokat, 2021-
ben Dél-Koreát, 2022-ben 
pedig Németorszá-
got, és a 2023. 
január–no-
vember kö-
zötti ada-
tok alapján 
nagyon úgy 
tűnik, hogy 
Japánt lekö-
rözve mára a 
világ első számú au-
tóipari exportőrévé vált. És 
miközben 2020 óta majd-
nem az ötszörösére nőtt a 
globálisan eladott elektro-
mos autók száma, az ará-
nyok teljesen felborultak: 
négy éve még a 3 millió 
e-autóból 1,4 milliót adtak 
el az Európai Unióban és 
1,1 milliót Kínában, tavaly 
viszont a közel 14 millió töl-
tős járműből már 8 milliót 

értékesített Kína, és csak 
3,4 milliót az EU.

Hat kontinensen már 
több mint harminc  

ipari park

A Tesla elvesztette vezető 
pozícióját a BYD-vel szem-
ben, most már a kínai vál-
lalat a világ legnépszerűbb 
elektromosautó-gyártója, 
annak ellenére, hogy a Elon 
Musk cégének negyedéves 
eladásai felülmúlták az 
elemzői becsléseket – írta 

a Financial Times. 
A Tesla 484 

ezer autót 
szállított le 
2023 utol-
só negyed-
é v é b e n 

– közölte 
az amerikai 

vállalat, ami 
több, mint az elem-

zők által várt 473 ezer da-
rab. A Financial Times a 
BYD rekordértékesítéséről 
számolt be, mely 526 ezer 
tisztán elektromos autót 
adott el a negyedik negyed-
évben.

A Vang Csuan-fu által 
1995-ben alapított kínai 
BYD (Build Your Dreams, 
magyarul: Építsd az álmai-
dat!) olyan high-tech vállalat, 

amely arra törekszik, hogy 
a műszaki innovációkat egy 
jobb világ megteremtésének 
szolgálatába állítsa. A közel 
harmincéves rohamos növe-
kedést követően a BYD hat 
kontinensen már több mint 
harminc ipari parkot hozott 
létre, és jelentős szerepet ját-
szik az autóipar, a vasúti köz-
lekedés, a megújuló energiák 
és az elektronika terén.

Eurómilliárdokat  
fordítanak kutatásra 

és fejlesztésre

A BYD decemberben jelen-
tette be, hogy Szegeden építi 
fel európai gyárát. A tavaly 
szeptemberig több mint 20 
ezer milliárd forintnyi bevételt 
elérő, nagyjából 630 ezer em-
bernek munkát adó BYD nem 
akkumulátorokat, hanem 
elektromos autókat fog gyár-
tani Szegeden. A cég 2023 
első három negyedévében 
mintegy 3,2 milliárd eurót (át-
számítva mintegy 1280 milli-
árd forintot) fordított kutatási 
és fejlesztési tevékenységei-
re. Ez a 2022-es ráfordítások-
hoz képest 129,4 százalékos 
teljesítmény. A kutatási és fej-
lesztési ráfordítások pedig eb-
ben az időszakban jelentősen 
meghaladták a nettó profit 
mértékét is.

Bod Péter
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Ne-
künk, sze-

gedieknek nem 
egyszerűen páratlan, 
de történelmi volt az 

év, amit magunk 
mögött hagy-

tunk.

A BYD arra 
törekszik, hogy 

a műszaki innová-
ciókat egy jobb világ 

megteremtésének 
szolgálatába állít-

sa.

Páratlan páros

E
z az elnevezés maradéktalanul illik a 2024-es esz-
tendőre, ami mozgalmasabb, színesebb és válto-
zatosabb lesz, mint volt a 2023-as év. Ha másért 
nem, június közepén jön a németországi labdarú-

gó-Európa-bajnokság, magyar részvétellel, ahol a csoport-
körben a német, a skót és a svájci válogatottal kell megküz-
denie a mieinknek. Július végén megkezdődik Párizsban a 
nyári olimpia, amely három hétre sok izgalmat adhat, és re-
ményeink szerint több magyar aranyérmet hozhat. Kérdé-
ses, hogy nyáron ki fog itthon dolgozni, mert a két, sok nézőt 
vonzó sportesemény közel két hónapra a képernyők elé szö-
gezi majd a magyarokat. Persze nem csak őket. 

Más értelemben is roppant mozgalmas év elé nézünk. 
Idén a világ hetvenhat országában tartanak valamilyen vá-
lasztást. Harminchét voksolás lesz Európában. A kontinen-
tális választások számát nem kizárólag az dobja meg, hogy 
európai parlamenti választásokat rendeznek az EU-tagálla-
mokban, aminek annak ellenére nagy a tétje, hogy ezeken 
a részvétel rendre alulmúlja a nemzeti parlamenti válasz-
tásokon tapasztaltakat. Az egyik lehetséges forgatókönyv 
szerint az EP-választásokon előretörhetnek a populista pár-
tok (az EU-ban ezek közé sorolják a Fideszt), ám ennél való-
színűbb, hogy ez 2024-ben is elmarad.

Az év legfontosabb világpolitikai eseménye a novembe-
ri elnökválasztás lesz az Egyesült Államokban, amelynek 
tétje: visszakerül-e a hatalomba az a Donald Trump, akit 
felkészületlensége, szeszélyessége miatt 
alkalmatlannak nevezhetnénk a poszt-
ra, de nem ez, hanem a választók 
akarata dönt majd. Esélyeit erősíti, 
hogy a hivatalban lévő, nyolcvan-
két éves Joe Bidenről kevesen 
hiszik el, hogy neki kellene újabb 
négy évre a Fehér Ház lakójának 
lennie. Az amerikai választásokhoz 
nem mérhető a márciusi oroszorszá-
gi elnökválasztás, amelynek nincs tétje, 
mert lebonyolításában nagyítóval sem találni a demokra-
tizmus, a méltányosság és a pártatlanság nyomait. Joggal 
merülhet fel a kérdés, miért képzeli magát a politika ke-
mény emberének az a Putyin, aki valamennyi szóba jöhe-
tő ellenfelét megfosztotta attól a jogától, hogy a kihívója  
legyen?

A hazai politikai vizekre evezve a legfontosabb idei dá-
tum június 9-e, amikor az EP-választásokkal egy időben 
tartják az önkormányzati választásokat. A tét nem kicsi: 
sikerül-e az ellenzéknek megtartania azokat a polgármes-
teri székeket – hogy csak a legfontosabbakat említsük: Bu-
dapest, Szeged, Pécs, Hódmezővásárhely, Szombathely –, 
amelyeket elnyert vagy megőrzött 2019 októberében. Nem 
mehetünk el szó nélkül amellett, hogy a kormány önkénye-
sen hozta előre az önkormányzati választások időpontját, 
felrúgva ezzel az ötéves mandátum kitöltésének lehetősé-
gét is. Ez nem jogállami eljárás. 

Nemcsak Nyugaton, de Szegeden is változatlan a hely-
zet. Botka Lászlónak jobboldalról csak névleges, nem tény-
leges kihívója lesz az önkormányzati választáson. Nem 
látszik annak veszélye sem, hogy elveszítené közgyűlési 
többségét a várost irányító, a polgármester mögött felsora-
kozó ellenzéki összefogás.

Nekünk, szegedieknek nem egyszerűen páratlan, de tör-
ténelmi volt az év, amit magunk mögött hagytunk. A Szeged-
ről indult Karikó Katalin biokémikus, városunk díszpolgára 
Nobel-díjat kapott, az elektromosautó-gyártók piacán világ-
elsőségre törő kínai BYD pedig úgy döntött, hogy Szegeden 
építi fel az európai gyárát.

Jelenünkből a krónikák keveset fognak megőrizni, de ezt 
a kettőt igen. Valami ilyesmi a történelem.

Megelőzte a Teslát a Szegeden
elektromosautó-gyárat építő BYD

A kínai óriáscég Szegeden keresztül hódítaná meg Európát

2023 utolsó negyedévére a BYD felért a világ csúcsá-
ra: a kínai óriáscég 526 ezer tisztán elektromos autót 
adott el globálisan a negyedik negyedévben, a ranglis-
tát eddig minden negyedévben vezető Tesla pedig 484 
ezer autót szállított le. A BYD Szegeden építi fel európai 
elektromosautó-gyárát, ahonnan Európát látja el e-au-
tókkal.

Jó kilátások. Egy BYD Seal utastere. Ilyen autó is készül majd Szegeden. Forrás: byd.com
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Megemelt összeggel támogatja
a város a máltaiak játszóterét

Decemberben meghosszab-
bította a közgyűlés az önkor-
mányzat és a Magyar Máltai 
Szeretetszolgálat megállapo-
dását, így továbbra is a mál-
taiak üzemeltethetik a Retek 
utca 2. szám alatti játszóte-
ret. A város idén megemelt 
összeggel, 7,8 millió forinttal 
támogatja a játszótér üze-
meltetését, és 600 ezer forin-
tot ad a fejlesztésére.

H
uszonhárom évvel 
ezelőtt, 2001-ben 
közösen alakított 
ki a Magyar Máltai 

Szeretetszolgálat és az önkor-
mányzat egy játszóteret és ját-
szóházat a Retek utcában; ezt 
akkor 10 millió forinttal támo-
gatta az önkormányzat. A be-
ruházás befejezését követően 
a város határozott időtartamú 
üzemeltetési megállapodást 
kötött a máltaiakkal, amelyet 
azóta már többször meghosz-
szabbítottak. A megállapo-
dás alapján az önkormányzat 

évente 6,5 millió forinttal tá-
mogatta a játszótér üzemel-
tetését, a felújításokhoz és a 
fejlesztésekhez pedig félmillió 
forinttal járult hozzá. A Retek 
utcai játszóház és játszótér az 
elmúlt több mint két évtized-
ben a szegedi családok, gye-
rekek megelégedésére műkö-
dött.

Tekintettel az elmúlt évek-
ben tapasztalt magas infláció-
ra, az önkormányzat húsz szá-
zalékkal magasabb összeggel 
kötötte meg az új támogatási 

szerződést. Így idén a játszó-
tér üzemeltetésére 7,8 millió 
forintot, a felújításokra és fej-
lesztésekre pedig 600 ezer 
forintot, azaz összesen 8,4 
millió forintot biztosít az ön-
kormányzat.

A változó gazdasági kör-
nyezet miatt most csak egy-
éves, határozott időtartamra 
kötötték meg a megállapo-
dást. Emellett a Magyar Mál-
tai Szeretetszolgálat vállalta 
a szomszédos, Kemes utcai 
sportpálya felügyeletét is.

Február 2-áig szállítják el
a kidobott karácsonyfákat
Szegeden az elmúlt évek-
hez hasonlóan idén is meg-
szervezték a fenyőjáratot. 
Február 2-áig szállítják el a 
kidobott fákat, amelyekből 
mulcsot készítenek, így hasz-
nosulnak a város parkjaiban.

Sz
eged magán-
házas és lakó-
telepi övezeté-
ben a fenyőfák 

begyűjtését a Szegedi Hulla-
dékgazdálkodási Nonprofit 
Kft. idén is díjmentesen vég-
zi január 8. és február 2. kö-
zött.

Erre figyeljenek azok, akik 
a következő három hétben ki-
teszik a fenyőfákat:
• A fenyőfákat a kommuná-
lis hulladékgyűjtő edényzetek 
mellé helyezzék ki, reggel 6 
óráig.
• A kidobásra ítélt karácsony-
fákat lecsupaszítva, díszek, 
fenyőtalp és szaloncukor-ma-
radványok nélkül tegyék ki az 
ingatlan elé.

• A másfél méternél nagyobb 
fákat a társaság szak-
emberei csak úgy 
tudják elszállí-
tani, ha azt a 
tulajdonosa elő-
zőleg kettévág-
ja, mivel a jármű 
garatrészébe nem 
helyezhető másfél mé-
ternél nagyobb hulladék.

A szakemberek arra kérik 
a szegedieket, hogy a szelek-
tív gyűjtőszigetek és szelektív 

anyagok begyűjtésére kihe-
lyezett hulladékgyűjtő 

edények köré ne 
helyezzék el a 
fe les legessé 
vált fenyőfái-
kat. A fenyőfák 

térítésmentesen 
leadhatók a hulla-

dékudvarokban is. Az 
összegyűjtött fenyőket leda-
rálják, és később a város köz-
területein mulcsként haszno-
sítják újra.

T
arjánban három he-
lyen is új parkoló-
kat alakítanak ki az 
önkormányzat par-

kolóépítési programjának 
részeként: decemberben 
már elkezdődtek a mun-
kák a Víztorony téren, ahol 

a Tempó taxi egykori disz-
pécserközpontjának elbon-
tásával és a környék rende-
zésével tizenhárom fásított, 
árnyékos parkolóhelyet ala-
kítanak ki. Emellett a tarjá-
ni Olajos utcában harmincöt 
újat alakítanak ki és hetet 

korszerűsítenek, a Csongor 
téren pedig a Szetáv-épü-
let elbontásával és a 
terület rendezé-
sével ötven újat 
hoznak létre, 
összesen 150 
millió forintból.

– A Csongor 
téren elkezdtük 
a munkát, am öt 
hónapig fog tartani; az első 

hetekben elbontjuk az el-
hagyott raktárépületet és a 

meglévő, töredezett 
betonburkolato-

kat – mondta 
Péntek Nor-
bert, a szegedi 
Miksi Bau Kft. 

építésvezetője 
január elején a 

helyszínen. A fel-
építménytől megtisztított 

területen összesen negy-
vennyolc, két és fél méter 
széles parkolóhely épül, a 
mozgáskorlátozottak szá-
mára pedig két, három és fél 
méter széles parkolóhely.

– Az egész terület egy-
séges térburkolatot kap, 
korszerű vízelvezető létesül, 
húsz fát ültetünk, valamint 
sövényeket és virágokat is 
telepítünk, de megújul a 

közvilágítás is – mondta az 
építésvezető. A munkák kez-
dete előtt több csatornán is 
értesítették az ott lakókat, 
hogy vigyék el a területen 
parkoló autóikat.

– Igyekeztünk segítséget 
nyújtani az autóik elhelyezé-
sében. Volt, akinek a nem in-
duló gépkocsiját toltuk ki az 
építési területről – mesélte 
az építésvezető.

Ötven új, térkőburkolattal ellátott parkolóhelyet alakíta-
nak ki a következő hónapokban a Csongor téren az egy-
kori Szetáv-épület elbontásával és a terület rendezésével.

Megkezdődtek a munkák a Csongor téren
Idén is folytatódik az önkormányzat parkolóépítési programja

Tarján-
ban 150 mil-

lió forintból 85 
parkolóhely lé-
tesül, 7 pedig 

megújul.

A 
város 

közterületein 
mulcsként hasz-
nosítják újra a 

fenyőket.

Díjmentesen viszik el a kidobott fenyőfákat.

Nagyon szeretik a gyerekek a Retek utcai játszóteret. 
Archív fotó: Szabó Luca 

A Csongor téren az egykori Szetáv-épület elbontásával és a terület rendezésével kezdő-
dött el a munka januárban. Fotó: Iványi Aurél 

A Víztorony téren már decemberben elkezdődtek a munkák a Tempó taxi egykori disz-
pécserközpontjának elbontásával. Kis képünkön Mészáros Tamás, Tarján önkormányzati 
képviselője és Nagy Sándor városfejlesztési alpolgármester. Fotók: Iványi Aurél
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Döntött a bíróság: nevén lehet
nevezni a dolgokat, vagyis

Haág Zalán tízmillió forintot,
sőt még többet is kaszált

H
aág Zalán azt követően nyújtott be 
keresetet a bírósághoz, miután a 
szeged.hu és lapunk szerkesztősé-
ge sem volt hajlandó helyreigazítani 

egy olyan cikket, amely róla és cégéről, a Par-
tiscum Press Kft.-ről szólt. Először a szeged.hu, 
majd a Szegedi Tükör írta meg a Blikkre hivat-
kozva, hogy Haág Zalán, a KDNP szegedi elnö-
ke, önkormányzati képviselője több mint tízmil-
lió forintot kapott a KDNP parlamenti frakciójá-
val kötött szerződések alapján. A Blikk átnézte 
a KDNP frakciószerződéseit, amikből kiderült: 
Haág Zalán cége, a Partiscum Press Kft. külö-
nösen népszerű a KDNP-nél, hiszen másfél év 
alatt, 2022 szeptembere és 2023 decembe-
re között több mint 10 millió forint profitra tett 
szert. Ekkor Haág Zalán volt az egyedüli tulaj-
donosa és ügyvezetője a Partiscumnak. Ennek 
ellenére Haág sérelmezte, hogy a cikk címe 
szerint ő személyesen kaszált tízmillió forintot.

December végén volt az első tárgyalási 
nap a bíróságon. Akkor kiderült: Haág Zalán  
rossz helyre címezte a helyreigazítási kérel-
mét a szeged.hu szerkesztőségének, ezért a 
bíróság eljárásjogi okok miatt megszüntette a 
laptársunkra vonatkozó keresetet. Így január 
elején csak a Szegedi Tükör esetében szüle-
tett ítélet a Szegedi Törvényszéken.

Lakatos Péter bíró véleménynyilvánításnak 
minősítette a Szegedi Tükörben megjelent, a 
KDNP-s politikus által kifogásolt cikket, ezért 
elutasította Haág keresetét. Ezt nem hallhatta 

Haág, mert sem ő, sem pedig jogi képviselője 
nem jelent meg az ítélethirdetésen.

A bíró az ítélet indoklásában elmondta: a 
közpénzből gazdálkodó parlamenti párt ál-
tal kötött szerződések alapján a Haág Zalán 
cégének fizetendő díjak közügynek, közéleti 
kérdésnek tekintendők. A cég egyedüli tagja, 
ügyvezetője Haág, ezért nem okszerűtlen és 
illogikus az a cikkbeli következtetés a bíróság 
szerint, hogy a szerződések alapján járó díj 
végeredményben Haágot illeti. A listában sze-
replő összegeket összeadva megállapítható, 
hogy a végeredmény 12 millió 50 ezer forint. 
A „Tízmilliót kaszált Haág Zalán” olyan túlzó, 
meghökkentő kijelentés, amelynek alapját a 
szerződési lista és a cégtulajdonosi mivolta 
képezte, mely egyértelműen őt, mint politikust 
érintő, leegyszerűsítő jellegű kifejezés volt. A 
cikket a teljes kontextusában, egészében érté-
kelve megállapítható, az Haág Zalánra és a cé-
gére vonatkozó megállapításokat tartalmazott, 
amelyek tényekből levont következtetéseknek 
minősülnek, ezért „vélelmezhető a közlés vé-
leményként való értelmeződése” – indokolta 
döntését a bíró.

Haág Zalánnak 609 ezer 600 forint per-
költséget kell fizetnie a Szegedi Tükörnek, illet-
ve a határozat jogerőre emelkedése után hat-
van napon belül 36 ezer forint eljárási illetéket 
is be kell fizetnie.

Elutasította a bíróság Haág Zalán szegedi 
KDNP-s önkormányati képviselő keresetét, 
akiről megírtuk, hogy mennyi pénzt kaszált 
a KDNP parlamenti frakciójával kötött 
szerződésekből. Azt sérelmezte, hogy nem 
ő kaszált több mint tízmilliót, hanem a 
cége. Megjegyezzük: a szerződéskötések 
idején Haág egyedüli tulajdonosa és ügy-
vezetője volt a cégének. És még egy fontos 
dolog: nem 10, hanem 12 milliót kaszált 
cégén keresztül a KDNP-s politikus.

A kormány a véderdő
kiirtása mellett áll

Rendelettel akadályozta 
meg a kormány, hogy Szeged 
közgyűlése megvédhesse a 
kivágástól az erdőt, amely-
nek helyére iskolát építene 
az egyházmegye.

H
iába akarta az ön-
kormányzat a no-
vember 17-i köz-
gyűlésen rendelet-

tel megvédeni a hathektáros 
véderdőt a püspöki stadion 
mellett, egy november 16-
án éjjel 11 órakor a Magyar 
Közlönyben megjelent kor-
mányrendelet ezt lehetetlen-
né tette. A Szeged–csanádi 
egyházmegye az erdő helyén 
építene iskolát. A novembe-
ri közgyűlésen Botka Lász-
ló polgármester hangsúlyoz-
ta: a város nincs ellene az is-
kolaépítésnek. Az utóbbi két 
évtizedben sok iskolát újított 
fel a város, még 2013 után 
is, amikor az állam elvette 
az önkormányzattól az isko-
laműködtetés jogát. Ezen az 
ülésen többször elhangzott: 
a város egyeztetésre hívta a 
püspökséget és a kormányhi-
vatalt, amelyen Nagy Sándor 
városfejlesztési alpolgármes-
ter képviselte Szegedet, és 
három olyan üres állami te-
rületre is felhívta a figyelmet, 
amely néhány száz méterre 
található a stadiontól, és al-
kalmas helyszín lenne iskolá-
nak. Ám nem született meg-
állapodás az ügyben.

Ezt követően Szeged vá-
rosa a december 15-i köz-
gyűlésen módosította a tele-
püléskép-védelmi rendeletét, 
és helyi védelem alá vonta 
a hathektáros erdőt a többi, 

körtöltés mellett álló szegedi 
véderdővel együtt. Erre a de-
cember 23-án megjelent Ma-
gyar Közlönyben a kormány 
egy újabb rendeletet hozott 
az erdő kivágásáról: ebben a 
nemzetgazdasági szempont-
ból kiemelt 
beruházások 
veszélyhely-
zet miatti 
gyorsítását al-
kalmazták rá, 
egyben enge-
délyezték a 
Szeged–csa-
nádi egyház-
megye iskola-
ép í téséhez 
a fakivágást 
„a beruházás 
megvalósítá-
sához szüksé-
ges mértékig”. 
A rendelet 
szerint szükséges a szálló 
por megkötésére alkalmas új 
zöldfelületek, az új épülete-
ken pedig zöldtető kialakítása 
is – írta a Magyar Narancs a 
Rendelettel intézte el a kor-
mány, hogy kiirthassák a vá-
ros levegője szempontjából 
fontos erdőt Szegeden című 
cikkében.

– Az önkormányzat állás-
pontja egybeesik a szegedi-
ek véleményével: szeretnénk 
megvédeni a hathektáros 
erdőt, ami a szakemberek 
számítása szerint évente több 
mint 400 tonna szálló port 
köt meg, amely a Homokhát-
ságról áramlik be Szegedre – 
mondta Mihálik Edvin a Sze-
ged Televíziónak. A Zöld város 
programért felelős tanácsnok 
hangsúlyozta: a városnak van 

alternatív javaslata az iskola 
helyszínére, mely száz mé-
terre fekszik a véderdőtől. Itt 
erdőirtás nélkül lehetne meg-
építeni az iskolát.

Fontos szempont az erdő 
mellett, hogy sokszínű, dús 

lombozatú fajok alkotják. Er-
ről Halász Noémi, a Momen-
tum szegedi alelnöke posztolt 
Facebook-oldalán egy térké-
pet. – Nem lehet zöldtetővel 
helyettesíteni a véderdőt, 
mert az nem köti meg a mező-
gazdasági területek szálló po-
rát – mondta Halász Noémi.

Az önkormányzat további 
lépéseket tervez a véderdő 
megóvására. Fodor Antal, a 
körzet önkormányzati képvi-
selője a novemberi közgyű-
lésen azt mondta: élőlánccal 
veszik körbe az erdőt, ha 
meglátják, hogy elkezdik ki-
vágni a fákat. Nem engedik, 
hogy kivágjanak hat hektár 
erdőt Szegeden. A Momen-
tum véderdőről szóló petíci-
óját is már több száz szegedi 
írta alá. 

Mihálik Edvin: Az önkormányzat álláspont-
ja egybeesik a szegediek véleményével: 
szeretnénk megvédeni a hathektáros erdőt. 

Haág Zalán KDNP-s politikusok, Harrach 
Péter és Latorcai János társaságában. 

A 2023. november 6-i számban megjelent 
cikkünk miatt perelte be a Szegedi Tükröt 
Haág Zalán, de keresetét elutasította a 
bíróság.
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Szeged után Budapesten is bemutatkozik 
Árnyanyu, vagyis Kellerami

„A legfőbb témám jelenleg a gyerekeim. Mivel öt gyerkőcöm van, 
a téma mindennap ott hever. Az Agórában bemutatott Árnyanyu 
kiállítás is ennek az apropóján született a fotóimból. Igazából ez 
nem is előre elgondolt dolog volt, hanem egyik nap megláttam 
egy árnyékot, és nem hagyott nyugodni, és rájöttem, hogy ez-
zel valami olyat ki tudok fejezni a szülőségről, az anyaságról, 
amit szóval nem tudnék megfogalmazni – mondta Keller Anna-
mária, művésznevén Kellerami a képeiről. – Gyerekkorom óta 
fotózok a szememmel. Emlékszem, amikor autóval utaztunk, 
folyamatosan képeket, témákat vágtam ki a látottakból. A gimi-
ben sikerült egy viszonylag egyszerű gépet szereznem, és akkor 
azzal tényleg elkezdtem fotózni; onnantól a szenvedélyemmé 
vált. Nagyon sokat fotóztam az egyetemi lapnak, a Drótnak, 
voltak kiállításaim, szereztem díjakat is. Aztán az élet másfe-
lé sodort, akkor még nem voltak alternatív fotósiskolák, és a 
szüleim azt szerették volna, hogy inkább egyetemet végezzek. 
Angol–magyar szakos tanárként diplomáztam, és akkor jöttek 
a gyerkőcök. Dolgoztam pár évet tanárként, nagyon szerettem 
tanítani, ez nem is kérdés, valami mégis hiányzott. A fotózás 
mindvégig megmaradt, a gyerkőcök mellett is fotóztam. Most, 
hogy már nem tudunk és nem is akarunk több gyereket vállalni, 
így negyven fölött, megszületett az Árnyanyu kiállítás az utóbbi 
két év képeiből. Ezzel párhuzamosan kialakult bennem az az 
egyértelmű érzés, hogy vagy most megpróbálom 42 évesen ezt 
az utat, vagy feladom az álmomat. Úgy éreztem, ez az utolsó 
utáni pillanat, és talán ezzel van még mit kezdeni. Egyelőre a 
párom nálunk a kenyérkereső, mert öt gyerek mellett kevés 
munkát tudok vállalni, és a kicsi még csak hároméves. Hosszú 
távon viszont a fotózásból szeretnék megélni. A mostani képe-
im is, bármilyen hihetetlen, nem beállított, hanem ellesett pilla-
natok. Nagy örömömre az Árnyanyut legközelebb a Budapest 
Fotó Fesztiválon mutatják be.”

A család, automata beállítással. Fotók: Kellerami

Nagy őzláb. Boróka.

Rubik kocka. Kende.

Életre kelteni egy festményt. Kincső.

A hárfás lány. Villő.

Fára mászni. Álmos. 

Ellazulni. Kincső.
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Gyerekkorában félt a dobermannoktól  
A sportkutyás karrierjét mégis nekik köszönheti Sipos Tibor

– A sportkutyás karrierem 
több mint 15 évvel ezelőtt 
indult, amikor dobermannok 
képzésével kezdtem el fog-
lalkozni, és az volt az a fajta, 
ami igazi nagy kihívás elé ál-
lított. Olyan problémákat mu-
tattak ugyanis, amiket nem 
tudtam önállóan megoldani. 
Előtte is jártam már kutyais-
kolába, de ez volt az a pont, 
amikortól nagyon intenzívvé 
vált a kutyaiskolás és kutyá-
zási tevékenységem; és mivel 
szentesi vagyok, az ottani is-
kolából indult el a karrierem. 
A mai napig is nagy hálával 
emlékszem vissza, amiért 
segítették és egyengették a 
kezdeti lépéseim. Innen indul-
tam el más irányokba, ahol a 

legmagasabb szinteken tanul-
hattam. Az első dobermann 
kutyámmal is versenyszintre 
jutottam, és a legmagasabb 
szinten képeztem ki, de az 
első igazán nagy sikereket a 
Concordia nevű, tüneményes 
dobermann szuka kutyám 
érte el, akivel több versenyen 
is indultam – mesélte Sipos 
Tibor a sportkutyás kezde-
tekről. A Kebtanoda vezetője 
eredetileg általános iskolai 
tanítói diplomát szerzett.

Viktor,  
a nyugdíjas bajnok

– Concordia után Viktor, a 
holland juhász került hozzám; 
csodálatos kutya, nagyon jó 
idegrendszere van, abszolút 
különválasztja a családi éle-
tet és a munkát, mindenkivel 
barátságos, nagyon kedves, 
viszont amikor munka van, 

bekapcsol, és csak dolgozik. 
A magyar bajnokságon, ahol 
minden fajta indul, másodi-
kok lettünk, a világbajnoki 
kvalifikációs versenyeken, 
magyar bajnokságokon előke-
lő helyezéseket értünk el. Vol-
tunk vele legjobbak nyomkö-
vetés ágazatban, bekerültünk 
a 2019-es magyar válogatott 
csapatba, és az ausztriai vi-
lágbajnokságon a csapattal 
harmadik helyezést értünk el. 
Viktor volt a világbajnokság 
legjobb holland juhászkutyá-
ja. Kvalifikáltuk magunkat a 
2020-as és a 2021-es faj-
ta-világbajnokságra, amiket 
a Covid miatt sajnos nem 
rendeztek meg, tavaly viszont 
negyedik helyezést ért el 

Svédországban a világbajnok-
ságon, ott fejezte be az aktív 
karrierjét. Azóta nyugdíjas, 
boldog családikutya-életet él; 
nem látszik rajta, de kilence-
dik éves, ezért túlzottan nagy 
fizikai és szellemi erőfeszítés 
már számára a heti több mint 
tíz tréning, amitől szerintem 
nem lenne boldog. Van egy új 
kutyám, Oki, ő német juhász, 
vele már a legmagasabb szin-
ten versenyzünk, most kezdi a 
versenyzői karrierjét.

2022-ben és 2023-ban 
abban a megtiszteltetésben 
részesültem, hogy FCI IGP 
magyar válogatottjának csa-
patkapitánya lehettem. A 
szép egyéni eredmények mel-
lett 2022-ben a 7., 2023-ban 
pedig a 6. helyen végzett a 
csapatunk – mutatja a serle-
geket.

Az eredményeknek és 
sportpályafutásának köszön-

hetően Tibort felvették az 
őrző-védő munkakutyák ver-
senybírói tanfolyamára, ami-
ből nagyjából tízévente ren-
deznek egyet, így nemzetközi 
munkabíró is lett a sportban. 
A magyar válogatott csapattal 
elért eredményeit a Magyar 
Ebtenyésztők Országos Egye-
sülete 2019-ben kitüntetés-
sel ismerte el, legutóbb pedig 
ezüstkoszorús mesterkikép-
zői kitüntetést vehetett át. 
Mint kiemelte, mindez termé-
szetesen nem jöhetett volna 
létre tizenöt fős csapata és 
családja nélkül. 

A sporttevékenység mellé 
társult később a családi kutyá-
zás, több mint tíz éve. Szente-
sen kezdték, aztán a sikerek 
láttán felkérték a csongrádi 
iskola működtetésére, majd 
Algyőn és Szegeden, legutóbb 
pedig Kiskundorozsmán nyi-
tottak iskolát.

Dobermannokkal  
kezdődött

– Kisgyerekkoromban nem 
volt kutyám. Nagymamám 
és unokatestvéreim kutyáját 
hurcimbáltam, még indiáno-
sat is a kutyákkal játszottunk 
az árokparton. Amikor 13 
éves koromban elkezdtem 
Szuperinfót kihordani bicikli-
vel Szentesen, olyan körzetet 
kaptam, ahol útközben lakott 
egy dobermann pár. Iszonya-
tosan féltem tőlük, de annyira 
gyönyörűek voltak, alig vár-
tam, hogy arra mehessek. Ott 

ragadott meg a dobermann 
– mesélte Tibor az ehhez a 
fajtához való kötődéséről. 
Családjukban utána pulikat 
tartottak, azokat is tanította, 
és amikor végre dönthetett, 
milyen kutyát választ, akkor 
dobermannt kért.

Színházban és filmeken

Színházban és filmeken is 
jeleskednek a kutyáik. – Van 
egy fantasztikus jó barátom, 
Halász Árpád, ő a gödöllői ku-
tyaiskola vezetője, megálmo-
dója, atyja, és egyébként sze-
rintem Európában, de lehet, 
hogy világszinten is az egyik 
leghíresebb állatkoordinátor, 
akivel filmben szoktak dolgoz-
ni. Amikor elkezdtem a kutya-

kiképzői tanfolyamot, ő volt a 
gyakorlati oktató; barátok let-
tünk, és egyébként érdekes-
ség, hogy egyszerre vizsgáz-
tunk annak a tanfolyamnak a 
végén, mint okleveles kutyaki-
képzők. Sok mindenről hason-
lóan gondolkodunk, nagyon 
sok építő jellegű, egymást 
felemelő beszélgetést folyta-
tunk, és rengeteg lehetőséget 
kaptunk tőle, hogy különbö-
ző filmekben szerepeljünk 
a kutyáinkkal. Saját dober-
mannjaimmal szerepeltem 
az új Robin Hoodban, amelyet 
Dubrovnikban forgattunk; 
ezenkívül is számos filmbe 
vittünk kutyát, és dolgoztunk 
állatkoordinátorként Árpival. 
Mára odáig jutottunk, hogy a 
szegedi színház felkérését a 

Szerelmes Shakespeare-ben 
önállóan is el tudtuk vállalni, 
és a kutyacasting során a mi 
iskolánkban dolgozó kutyák 
kerültek kiválasztásra – tette 
hozzá Tibor. – Egy terrierrel és 
egy tacskóval dolgozunk úgy, 
hogy Szécsényi Anita, az egyik 
koordinátorunk, jómagam és 
a két gazdi, Dolores és Lilla 
alkotjuk a csapatot. Alap-
vetően a terriert, Georgie-t 
szerepeltetjük, mert ő tud 
jobban megfelelni azoknak 
az elvárásoknak, amelyeket 
ott a színházban teljesítenie 
kell. Viszonylag kevés hely-
színi próbalehetőséggel kell a 
kutyának teljesíteni. Kívülről 
úgy látszik, hogy a színdarab 
mindig ugyanolyan, de még 
nem fordult elő, hogy pon-
tosan ugyanúgy történjenek 
a dolgok; vagyis oda olyan 
idegrendszerű kutya kell, aki 
helyt tud állni. Sok a zavaró 
körülmény, és a színészek is 
néha kicsit eltérő dolgokat 
csinálnak a színpadon, ettől 
függetlenül a kutyának jól kell 
reagálnia, nem jöhet zavarba, 
miközben jól is kell éreznie 
magát, és végre kell hajtania 
a feladatot. Erre a terrier az 
alkalmasabb, de a tacskónk 
készenlétben áll, ha szükség 
lenne rá. Mindig van egy he-
lyettesítő kutya. Rajtuk kívül 
kiképzett terápiás kutyáink is 
vannak, és terápiáskutya-ta-
nulókat is oktatunk – mutatta 
Tibor.

Dombai Tünde

A sikeres kutyaiskola egyik titka az, hogy többféle irány-
zatot is tanítanak, hiszen a sportkutyás tapasztalatokból 
a családi, a filmes és a terápiás kutyák kiképzéséhez is 
lehet meríteni – mondta Sipos Tibor okleveles kutyakikép-
ző, ezüstkoszorús mesterkiképző, a Kebtanoda vezetője. 

A jövő bajnoka. Így figyel oktatójára Oki, a német juhász. 
Fotó: Kuklis István

Sipos Tibor a Viktor nevű holland juhásszal és a szegedi kutyaiskola egyik vezető oktatója, Szécsényi Anita a Fortuna 
nevű terápiáskutya-tanulójával. Fotó: Kuklis István

A Szerelmes Shakespeare kutyasztárja a szegedi színház 
színpadán. Fotó: Iványi Aurél
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Szegeden divat 
az olvasás!
Egy személy – egy könyv

A Somogyi-könyvtár könyvajánló sorozatában Gyáfrás Edit, 
az SZTE Gazdaságtudományi Kar oktatója, lexikográfus a 
Mesék a csodakertről – Az egyetlen Földért című könyvet 
ajánlja, melyet Boldizsár Ildikó szerkesztett. 

U
gyanolyan lelkesedéssel olvasom a szakmámhoz 
kapcsolódó könyveket, mint a tudományos isme-
retterjesztő műveket vagy a szépirodalmat. Sokat 
tanulok általuk a világról, az emberekről (is). A ta-

náraim megtanítottak arra, hogy a szavaknak milyen erejük 
van, és minden helyzetnek megvan a megfelelő „története”, 
a diákok pedig mindig valami új könyvre hívják fel a figyelme-
met, aminek köszönhetően én is sokat fejlődöm.

Gyerekkoromban a mesekönyvek világa nagyon meg-
fogott. Az első mesekönyvemet rongyosra olvastam, ami 
a Móra Kiadó gondozásában jelent meg, a Kis gyermekek 
nagy mesekönyve címmel. Ebből a könyvből olvastam a hú-
gomnak is, és ez a könyv ma is ott van a könyvespolcomon. 

Ezt a mesekönyvet a három nagynéném közül a legfiata-
labb ajándékozta nekem, aki megmutatta az utat az olvasás 
felé. Általános iskolás koromban is valami miatt a mesék 
világa vonzott, ami 
visszatérő része lett 
az életemnek. Gim-
nazistakoromban 
az olvasás iránti 
kedvemet inkább 
elvették a kötelező 
olvasmányokkal és 
azoknak a kötelező 
értelmezésével. Az-
tán ez az egyetemi 
évek alatt megfor-
dult, mert a nyel-
vészeti tárgyakat 
oktató tanáraim kö-
zött volt olyan, aki 
a könyveket más 
szemmel olvasta és értelmezte, és mindezt nemcsak ma-
gyarul, hanem idegen nyelven is. Neki köszönhetem, hogy 
visszataláltam arra az útra, amelyiken gyerekkoromban 
elindultam. Lexikográfusként, szótárszerkesztőként pedig 
megtanultam a szavak jelentését az adott szituációnak meg-
felelően értelmezni, ezért szeretek minden történetet, mert 
mindegyiknek megvan a maga helye és ideje. 

Sok kedvenc könyvem van, nagyon nehéz egyet is ki-
emelni, mert mindegyik történethez valamilyen emlék fűző-
dik. Ha egyet kellene mégis kiválasztani, akkor az a Mesék a 
csodakertről – Az egyetlen Földért című könyv. 

Ezek a történetek megmutatják, hogyan élhet(ne) az 
ember harmóniában a természettel, mi mindent lehet a 
körülöttünk lévő növényektől és állatoktól tanulni. A me-
sékben az tetszik, hogy egy világ körüli utazáson vehetek 
részt, s közben megismerhetem, hogyan látják ezt a harmó-
niát az eszkimók, az indiánok, a japánok, miért van szük-
ség az együttműködésre az izlandiak szerint. Megtudtam, 
honnan ered az orvosság, mit szeretnének a görögök a ti-
zenkét hónapról tanítani, vagy miért érdemes egy sziklára 
is odafigyelni. De olyan történetek is vannak a könyvben, 
amelyek szembesítik az olvasót azzal, amikor az egyensúly 
megbomlik.

Minden történetnek volt üzenete, mert nagyon szeretek 
túrázni, s a hegyek, a folyók, a tavak sok mindenre megta-
nítottak az eddigi életem során. A legnagyobb tanulság: a 
természettel szembeni alázat.

A Mesék a csodakertről – Az egyetlen Földért című könyv, 
melyet Boldizsár Ildikó szerkesztett, a Somogyi-könyvtárból 
kölcsönözhető.

Lánglelkű 
Két estén újra látható a Szegedi Kortárs Balett nagy sikerű,  

jubileumi Petőfi-produkciója

N
emzeti költőnkről 
nem a szokásos 
módon, azaz nem 
az életét vagy va-

lamelyik művét feldolgozva 
szerettek volna megemlé-
kezni, hanem speciális utat 
kerestek arra, hogy a szelle-
miségét – átszűrve a jelenen 
– megpróbálják megmutat-
ni. Fiatal zeneszerzőket kér-
tek fel, hogy Petőfi-versek 
inspirációjából komponálja-
nak a Szegedi Kortárs Ba- 
lettnek rövid etűdöket, és fi-
atal koreográfusokat bíztak 
meg azzal, hogy ezekre ké-
szítsenek koreográfiát. Iz-
galmasnak találták, hogyan 
látják a mai fiatalok Petőfi 
lánglelkű gondolatait, költé-
szetét.

A Lánglelkű negyedórás 
etűdjei olyan fizikai igénybe-
vételt jelentenek a táncosok 
számára, hogy két szünettel 
három részben játssza a tár-
sulat.

Az első részt Pacsirta 
címmel a társulat táncművé-
sze és próbavezetője, Czár 
Gergely koreografálta Lázár 
Dániel zenéjére. Az inspirá-
ciós forrásul szolgáló verset, 

a Pacsírtaszót hallok megint 
címűt Kosztolányi József 
előadóművész, matemati-
kus, egyetemi oktató mond-
ja el.

A Föltámadott a tenger... 
nyomán Diletta Ranuzzi és 
Desirée Bazzani közremű-
ködésével Juronics Tamás 
koreografált etűdöt az együt-
tes kilenc női tagja részére; 
szólistaként táncol Giordana 

Marzocchi. Egy szék és egy 
asztal, valamint a tengert 
megjelenítő kibomló kék fó-
lia a díszlet, Molnár Viktor 
zenéjének erős energiáit 
még a lobogók is felerősítik, 
hogy a tánc révén is fókusz-

ba kerüljön a meghatározó 
gondolat: „Habár fölűl a gá-
lya, / S alúl a víznek árja, / 
Azért a víz az úr!”

A nevezetes iker-
vers, a szabadság 
alapkérdéseit 
felvető A ku-
tyák dala 
– A farka-
sok dala 
m o d e r n 
és elgon-
dolkodtató. 
Brandenburg 
Ádám zenéjére 
Kiss Róbert koreog-
rafált vörösen izzó etűdöt, 
amelynek meghatározó képi 
eleme a vörös álomban meg-
jelenő piros jelmezkollekció, 

Bianca Imelda Jeremiastól.
Az alkotók felhívták a 

figyelmet, hogy Petőfi költe-
ményeiben összesen mint-
egy százötvenszer használja 
a láng szót. A köznapi je-
lentésen és a szerelem he-

vületének bemutatásán túl 
lángcsapású nála az ostor, 
lánghullámú a bor, lángró- 
zsák a csillagok, lángszeké-

ren száll a dicsőség; 
némelykor a 

l e l k e s ü l é s 
l á n g ó r á i 

r a g a d -
ják ma-
g u k k a l , 
m á s k o r 
a szeretet 

oltárláng-
ja. Lángolnak 

a hit, a kebel, a 
szavak, a tekintet, a 

szenvedés, az élet. Mígnem 
Az utósó alamizsnában ma-
gát is „lángifju”-ként aposzt-
rofálja.

A szerelmes tenger című 
1846-os Petőfi-vers ihlette 
a Désir (Vágy) című etűdöt, 
amelynek koreográfiáját 
Dobri Dániel népdaltöredé-
keket is felhasználó kompo-
zíciójára Szőllősi Krisztina 
készítette. Koltay Dorottya 
Szonja digitális animációját 
a színpadon játszó Szegedi 
Szimfonikus Zenekar előtt 
leengedett átlátszó függöny-
re vetítik. Táncolja az együt-
tes mind a tizenhárom tag-
ja: Désirée Bazzani, Miriam 
Munno, Vincze Lotár, Bocsi 
Petra, Kiss Róbert, Nier Jan-
ka, Diletta Ranuzzi, Fran-
cesco Totaro, Diletta Savini, 
Letizia Melchiorre, Nyeste 
Adrienn, Füzesi Csongor és 
Giordana Marzocchi.

Január 30-án és 31-én ismét láthatja a közönség a Nagy-
színházban a Lánglelkű című előadást. A tavaly 200 éve 
született Petőfi Sándor lángversei ihlették azokat az új 
zeneműveket, amelyekre fiatal alkotók koreografáltak 
balettetűdöket a 30 éves Szegedi Kortárs Balett számá-
ra. A különleges összművészeti estet tavaly novemberben 
mutatták be, nagy sikerrel, és Juronics Tamásék egykori 
mesterük, Imre Zoltán emlékének ajánlották.

A Lánglelkű ne-
gyedórás etűdjei 

olyan fizikai igény-
bevételt jelentenek a 

táncosok számára, hogy 
két szünettel három 

részben játssza a 
társulat.
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Átvilágítás

A 
hosszadalmas és 
unalmas előzmé-
nyek mellőzésével 
egyből rátérek a lé-

nyegre. Többedmagammal a 
II-es kórházban várakoztunk 
a folyosón, hogy kinek ezt, ki-
nek azt a testrészét megrönt-
genezzék a további megfelelő 
gyógykezelés céljából. Nekem 
például a térdízületeim állapo-
táról kellettek hiteles informá-
ciók az ortopéd szakorvos szá-
mára. Vállalható idő múltával 
sorra is kerültem. Egyszer min-
denki sorra kerül, a sorát sen-
ki sem kerülheti el, és a többi.

Térdröntgenről lévén szó, 
nem kellett nagyon nekivet-
kőzni, elég volt a nadrágszá-
rakat térd fölé húzni, aztán 
kezdődhetett a vizsgálat. 
Először szemben a masiná-
val sasszé balra, hogy a jobb 
térdről, majd sasszé jobbra, 
hogy a bal térdről készülhes-
sen felvétel. A doktornő, aki 
mindezt levezényelte, minden 
egyes alkalommal beszaladt 
az ő kis helységébe expo-
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Tisztelt Olvasóink! 
Szerkesztőségünk fenntartja a jogot arra, hogy az 
észrevételeket, olvasói leveleket rövidítve, szer-
kesztett formában adja közre. 

Ez nem Afrikában,  
hanem Magyarországon 

történik

Sz
abó Sándor, az MSZP országgyűlési képvi-
selője a hazánkban elrendelt gázárakkal 
kapcsolatos interpellációjában tette fel kér-
dését: „Meddig kívánják még sarcolni az 

embereket a 767 forintos gázárral? Hová tűnik el, kié lesz a 
gázbeszerzésből származó nyereség?” Persze a kormány ré-
széről a válasz „semmitmondóan mellébeszélő” volt – írja a 
Szegedi Tükör. Így van ezzel az Orbán-kormány ígéretei osz-
togatása alkalmával is.

Nem azért írom e sorok között Széchenyi István elhíresült 
mondását, azaz hogy „egyedül vagyunk”, hogy ezzel külpoli-
tikai barátságokat negligáljak, hanem hogy figyelmeztessük 
ezt a nemzedéket a mi rettentő egyedülvalóságukra. Az el-
bukott forradalmaink többször bizonyították, hogy Széche- 
nyinek a maga korában és azóta sokszor igaza volt.

Ennek oka egy olyan politikus, aki nem elégszik meg az-
zal, hogy már több mint másfél évtizede uralja a magyar po-
litikát, nagyon is vitatható eszközökkel.

Emlékezzünk csak, mit mondott Orbán – egyebek között 
– a 2020. augusztus 20-ai nemzeti ünnepen: „Közép-Eu-
rópában van vezérhajó, ezt Lengyelországnak hívják. Jól 
rendezzük el a mi saját hajóinkat és csapatainkat a lengyel 
vezérhajó körül…” A hadtudomány szerint a köré rendező-
dött többieknek a vezérhajó irányát kellene követni, de a mi 
utunk sajnos élesen másfelé vezet.

Szívesen írnám, mondanám: rajtunk áll, hogy a Széche-
nyinek tulajdonított állítás tartósan velünk marad-e. De pil-
lanatnyilag nem mondhatom, mert Orbánon múlik, és ezen 
valószínűleg a 2024-es uniós választás sem változtat sokat. 
Miért is változtatna, amikor Orbánék ismét „nemzeti kon-
zultációval” támadják Brüsszelt? Holott az EB szerint valót-
lanok az állítások, a magyar nemzeti konzultáció kérdései. 
És hogy azok-e, vagy sem, hogyan is dönthetné el a magyar 
állampolgár? Hát abból, ahogy az Orbán-rezsim funkcionál. 
Ha ugyanis abból indulunk ki, hogy kormányfőnk mit mond 
és hogyan tesz, egyszerű „ítéletet” mondani. Azaz igaza van 
az EU-nak, mert azontúl, hogy „valótlanok az állítások”, a 
kérdésekre adott válaszok is előre meg vannak fogalmaz-
va. Megmutatták Ursula von der Leyennek azt a plakátot is, 
amelyen az EB elnöke Alex Soros társaságában szerepel, de 
érdekes módon – mondják – nem lepődött meg. Abban a 
pillanatban jó lett volna gondolatolvasónak lenni.

Az Orbán-rezsim jó szívének köszönhetően közel 150 
ezer gyermek él ma Magyarországon embertelen szegény-
ségben. Olyan, aki az óvodában sokáig nem akarja a húst 
megenni, mert nem hiszi el, hogy az ennivaló, aki zsebre 
dugja a kenyéradagot, hogy a tesónak is jusson valami. És ez 
nem Afrikában, hanem Magyarországon történik, a 21. szá-
zadban. A szakemberek jelzése szerint Magyarországon a 
szegénységnek vagy a társadalmi kirekesztettségnek kitett 
gyermekek száma megközelíti a 400 ezer főt. A statisztikák 
szerint 2004-ben 77 ezer gyerek tartozott a mélyszegény-
ségbe, és a számuk 2019-re csaknem megduplázódott!

Kutnyik Pál

Boldogságot vittünk  
a Petresi utcai oviba

D
ecember 14-én a 
Boldogság szak-
körből négyen ellá-
togattunk a Petresi 

Utcai Óvodába, Lázár Emő-
ke tanárnő vezetésével. Eb-
ben az óvodában összesen 
4 csoport van, melyek egyi-
két volt szerencsénk örök-
be fogadni. Ez annyit jelent, 
hogy ha anyagilag nem is, de 
élményekkel és adományok-
kal megpróbálunk nekik se-
gíteni, nemcsak most kará-
csonykor, hanem majd a ké-
sőbbiekben is. 

Előtte már elkezdtük a 
gyűjtést, hogy karácsony al-
kalmából ne üres kézzel ér-
kezzünk. Vittünk játékokat, 
édességeket és természete-
sen mézeskalácsot is, amit 
még előtte a Szegedi Városi 
Kollégium Székhelyintézmé-
nyében működő Boldogság 
szakkörön sütöttünk, kifeje-
zetten erre az alkalomra. 

Nagyon hálásak voltak az 
ott dolgozók és a gyerekek is 
egyaránt mindenért. Körülbe-
lül egy órát töltöttünk az óvo-
dásokkal, ami nem olyan sok idő, de ezalatt is próbáltunk 

nekik valami hasznos, de 
mégis játékos foglalkozással 
kedveskedni. Kezdésnek re- 
laxáltunk egy kicsit egy mon-
dóka segítségével, ami kifeje-
zetten ennek a korosztálynak 
készült. Ezután beszélget-
tünk velük; nagyon nyitot-
tak voltak, még énekeltek is 
nekünk egy karácsonyi dalt. 
Ezt követően felolvastunk 
egy mesét, amit nagy érdek-
lődéssel hallgattak végig, és 
utána minden kérdésünkre 
egymás szavába vágva vála-
szoltak. Még Bagdi Bella Jó 
emberré csak a szívemmel 

válhatok című dalával is ké-
szültünk. Nagyon tetszett ne-
kik, végig mosolyogtak, majd 
felálltak velünk táncolni. Na-
gyon tanulságos élmény volt 
ellátogatni hozzájuk, nem is 
akartunk egyáltalán eljönni, 
ez az egy óra együtt nagyon 
gyorsan elröpült. Alig várjuk 
már a következő alkalmat, a 
februári farsangot, amikor el-
látogathatunk hozzájuk, hogy 
újra játsszunk velük, hogy 
még jobban megismerjük 
egymást.

Erdélyi Lujza,  
12. osztályos tanuló,  

Boldogság szakkörös diák

Bagdi Bella: Jó emberré csak 
a szívemmel válhatok

(részlet)

A lábammal bárhová eljuthatok,
a kezemmel bármit megfoghatok, 
az erőmmel bármit megpróbálhatok,
de emberré csak a szívemmel válhatok.

Jól csak a szívemmel láthatok, 
jól csak a szívemmel hallhatok, 
jól csak a szívemmel élhetek,
jól csak a szívemmel szerethetek.

nálni. Majd jött az oldalnézet 
térdenként. Beállította a bo-
kámat, valamint a csípőmet 
is a megfelelő szögbe, szinte 
úgy álltam ott, ahogyan az ősi 
egyiptomi falfestményeken 
látható emberalakok. Egyéb-

ként is kezdtem magam úgy 
érezni, mintha egy divat- és 
reklámfotózáson vettem vol-
na részt. Mondottam is a 
doktornőnek a röntgenezés 
végén, hogy nem gondoltam 
volna, hogy ilyen bonyolult 

procedúrával jár egy pár térd 
átvilágítása. Annyi előnye 
azért volt a mellkasröntgen-
hez képest – jegyeztem még 
meg –, hogy közben nem kel-
lett sóhajtozni. És nevetett!

Méhes János
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Sportmix

FOGHÍJAS A KERET. Január 
8-án megkezdte a felkészülést 
a tavaszi idényre az OTP Bank-
Pick Szeged kézilabdacsapata, 
ám nem teljes a keret, hiszen 
több játékos is az Eb-n szerepel. 
A magyar együttesben Bánhidi 
Bence, Bodó Richárd és Szita 
Zoltán érdekelt, míg Luka Ste-
pančić, Mario Šoštarič és Marin 
Jelinić a horvát, Dean Bombač 
és Borut Mačkovšek a szlovén, 
Imanol Garciandía a spanyol, 
Miguel Martins a portugál, Se-
bastian Frimmel pedig az oszt-
rák válogatott tagjaként vesz 
részt az Eb-n. A többiek számá-
ra az első héten főként a fizikai 
felkészítés játszotta a főszere-
pet, a labdás edzéseket az NB 
I/B-s U21-es csapattal közö-
sen végezték a játékosok. Az 
első keretből Mikler Roland, 
Nagy Martin, Emil Imsgard, Ma-
tej Gaber, Gleb Kalaras, Carlos 
Molina, Szilágyi Benjámin, Rea 
Barnabás és Szymon Działa-
kiewicz dolgozik a szakmai stáb 
irányításával. A csapat az év 
első meccsét Gyöngyösön vív-
ja majd, február 3-án 18 órától.
HÁRMAN A LISTÁN. Idén ün-
nepli 55. születésnapját a Ma-
gyar Búvár Szakszövetség. A 
szervezet elnöksége széles 
körű egyeztetés alapján leg-
alább 55 olyan kiemelkedő 
sportembert jelöl az alapítás 
évfordulója alkalmából emlék- 
éremre, akik több évtizedes 
és sokoldalú, leginkább ön-
kéntes munkájukkal építették 
és segítették a szakszövetsé-
get, a búvársportok fejlődé-
sét, a közösségek létrejöttét 
és a magas színvonalú búvár-
szakma eredményességét. A 
Muréna Szegedi Úszó- és Bú-
várklub számára büszkeség, 
hogy az alapító Gyémánt Imre, 
a világbajnok Savanya Nor-
bert és a klub jelenlegi elnöke, 
edzője és versenyzője, Kanyó 
Dénes is felkerült a listára.
EGY ÉRKEZŐ, EGY TÁVOZÓ. 
A Szeged-Csanád Grosics Aka-
démia NB II.-es labdarúgócsa-
pata bejelentette, hogy Zuigé-
ber Ákost kölcsönvették az 
MTK Budapesttől, míg Nagy 
Zsombor visszatért a kék-fe-
hérekhez. Zuigéberrel féléves 
kölcsönszerződést kötöttek. A 
21 éves támadó az Újpest és 
az MTK akadémiáján nevelke-
dett. 17 esztendősen debütált 
az MTK felnőttcsapatában, 
később szerepelt kölcsönben 
a Dorog és a Budafok együt-
tesében. 2023-ban bemutat-
kozott az élvonalban, az MTK-
ban ősszel öt NB I.-es mecs-
csen szerepelt.
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Kvótaszerzésben bíznak az evezősök a szegedi Eb-n
Áprilisban olimpiai kvalifikációs esemény lesz a Maty-éren

„Kvótát kell szereznünk 
hazai pályán!” – jelentette 
ki a Magyar Evezős Szövet-
ség (MESZ) elnöke, Cseh 
Ottó abban az interjúban, 
amelyet az áprilisi, szegedi 
olimpiai kvalifikációs Euró-
pa-bajnokság kapcsán tett 
közzé honlapján a MESZ. 

A 
sportvezető el-
mondta: több mint 
ötven év után lát-
hatnak a nézők 

felnőtt evezős-világversenyt 
Magyarországon.

– A szervezőbizottság 
Szántó Éva és Pignitzky Bor-
bála vezetésével gőzerővel 
dolgozik az előkészületeken, 
szeretnénk maradandó él-
ménnyel megajándékozni a 
négynapos versenyre kiláto-
gatókat. A Nemzetközi Eve-
zős Szövetség munkatársai 
az elmúlt időszakban két 
alkalommal jártak Szege-
den; pozitív tapasztalatokkal 

tértek haza, és megállapítot-
ták, hogy a Szegedi Olimpiai 
Központ, különösen az el-
múlt évek dinamikus fejlesz-
tésének köszönhetően, ide-
ális evezős-versenyhelyszín 
– fogalmazott Cseh Ottó.

Az elnök szerint az elő-
készületek terv szerint ha-

ladnak; sportszakmai szem-
pontból a legfontosabb cél 
a kvótaszerzés, emellett 
szeretnének jó rendezők is 
lenni, megmutatni az évszá-
zados hagyományokkal ren-
delkező sportág szépségeit.

– Mindenkit szeretnénk 
viszontlátni április végén, 

aki valaha evezett Magyar-
országon, nagyon számítunk 
a szegediek biztatására, és 
remélem, a sportágat még 
kevésbé ismerők is szép 
számban látogatnak majd 
ki a Maty-érre. Számos iz-
galmas és egyedülálló akti-
vitással készülünk: lesz egy 

nagy szurkolói sátor, és az 
evezős ergométeres diáko-
limpia döntőjét is a verseny 
ideje alatt rendezzük meg a 
parton. Az Európa-bajnokság 
betétprogramjaként magyar 
egyetemi nyolcasok sprint-
versenyen mérhetik össze 
erejüket – fejtette ki.

Arra a kérdésre, hogy 
a magyar csapat szegedi 
szereplését illetően mivel 
lenne elégedett, Cseh Ottó 
azt válaszolta: – Kvótát kell 
szereznünk hazai pályán! 
Annál is inkább, mivel a kon-
tinentális kvalifikáción egy-
szerűbb, mint Luzernben, a 
végső pótkvalifikációs regat-
tán. A kvótaszerzésre a két-
szeres olimpikon Pétervári 
Molnár Bendegúznak van a 
legnagyobb esélye férfi egy-
párevezősben, de látom, a 
többi versenyszámra aspi-
ráló válogatott versenyzők is 
tisztességesen és nagy lel-
kesedéssel készülnek.

Pétervári Molnár Bendegúz a legesélyesebb az olimpiai kvóta megszerzésére Szegeden. 
Fotó: MTI

Indulhat a vb-n 
Pádár Nikolett

S
ós Csaba szövetségi 
kapitány egy kivétel-
lel csak a már olimpi-
ai A szintet teljesített 

úszókat nevezte egyéniben a 
február 2. és 18. között Dohá-
ban sorra kerülő olimpiai kvalifi-
kációs vizes világbajnokságra. 
A névsorban ott van a Szegedi 
Úszó Egylet klasszisa, Pádár Ni-
kolett is, aki 200 méteres gyors- 
úszásban érdekelt.

A szokottnál kisebb csa-
pattal vesz részt a vb-n a vá-
logatott, de a szóba jöhető 
úszók közül sem mindenki 
lesz ott a rajtnál, mivel a 200 
háton címvédő Kós Hubert 
nem szakítja meg az arizonai 
olimpiai felkészülését a ver-
seny miatt. Holló Balázs ese-
tében a kapitány eltekintett az 
A szintes kritériumtól, mivel ő 
döntőt úszott a fukuokai vb-n, 
és talán épp Dohában teljesíti 
majd a párizsi szintet.

A nyílt vízi úszóknál a leg-
utóbbi világkupán elért helyezé-
sek alapján Rasovszky Kristóf 
és Betlehem Dávid kap lehető-
séget, Gálicz Péter tartalékként 
utazik, míg a nőknél a szegedi, 
de az FTC-ben sportoló Fábián 
Bettina és Szimcsák Mira in-
dulhat, itt Olasz Anna (Szegedi 
Úszó Egylet) lesz a tartalék.

2024 elején folytatódtak a 
bejelentések az OTP Bank-
Pick Szeged férfi-kézilab-
dacsapatánál. A balátlövők 
közül Borut Mačkovšek 
szerződését meghosszabbí-
tották, Szita Zoltán viszont 
két év után visszatér a len-
gyel Płockhoz.

Marad a szlovén játékos

Az OTP Bank-Pick Szeged 
2026. június 30-ig meghosz-
szabbította a balátlövő Borut 
Mačkovšek szerződését – je-
lentették be január elején.

– Szlovén válogatott 

játékosunk negyedik idé-
nyét tölti nálunk, csapatunk 
alapembere, a védelem 
egyik oszlopa – nyilatkozta 
róla a klub honlapjának Kiss 
Bence cégvezető.

Mačkovšek 2020 nyarán 
érkezett Szegedre. Eddig 188 
meccset játszott a csapat-
ban, ezeken 420 gólt dobott. 
2021-ben és 2022-ben ma-
gyar bajnoki címet szerzett.

– Nagy öröm nemcsak 
nekem, hanem a családom 
számára is, hogy sikerült 
meghosszabbítani a szerző-
désem. Jó helyen vagyunk! 
Egy csodaszép városban él-

hetünk, egy nagyszerű klub-
ban szerepelhetek, egy fan-
tasztikus szurkolótábor előtt 
– nyilatkozta Mačkovšek.

Valami nem működött

Szita Zoltán viszont távozik, 
nyáron visszatér az Orlen 
Wisla Płockhoz, amely há-
rom évre szóló szerződést 
kötött a magyar válogatott 
balátlövővel. Szita az elmúlt 
két idényben a Pick színe-
iben szerepelt, korábban 
azonban három szezont töl-
tött a lengyel csapatban.

A játékos az M4 Sporton 

úgy fogalmazott: aki követi a 
kézilabdát, az láthatja, nem 
élete legsikeresebb más-
fél éve áll mögötte. Már az 
előző szezonban megfogal-
mazódott benne a távozás 
gondolata, amikor 13 góllal 
kikaptak a dán Aalborgtól a 
Bajnokok Ligájában, ráadá-
sul utána nem a posztján, 
hanem balszélsőként kapott 
lehetőséget. A szegedi szer-
ződése 2025-ig szólt, de azt 
közös megegyezéssel fel-
bontották, vagyis a klubveze-
tők nem akadályozták meg a 
távozását, mert látták, hogy 
„valami nem működik”.

Mačkovšek marad, Szita távozik a Picktől
Két bejelentés is jutott 2024 elejére a szegedi kézilabdacsapatnál

Borut Mačkovšek élvezi a szegedi időszakot, Szita Zoltánnál valami nem működött. Fotók: pickhandball.hu
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Időjárás-előrejelzés Szegedre:
éjszakai fagyok, tavaszias nappalok
Január 

15.
hétfő  

Január  
16.

kedd

Január 
17.

szerda

Január 
18. 

csütörtök

Január  
19. 

péntek  

Január 
20. 

szombat 

Január 
21. 

vasárnap

Közepesen 
felhős

6/–3
Loránd,
Lóránt

Közepesen 
felhős

4/–4
Gusztáv,

Fanni

Havas eső

6/–4    
Antal,

Antónia

Zápor

10/2
Piroska,
Margit

Eső

9/2
Márió, 
Márta 

Havas eső 

7/1
Fábián, 

Sebestyén

Közepesen 
felhős

6/–1
Ágnes,
Agnéta
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JANUÁR 17., SZERDA
Hekáné Dr. Szondi Ildikó: 14.00 – 16.00 (A jel-

zett időponton belül elérhető a  30/963-8137 

telefonszámon és a szondi.ildiko@szeged.eu 

címen.)

Mihálik Edvin: 17.00 – 18.00 (Somogyi-könyv-

tár Odesszai Fiókkönyvtára, Székely sor 11.) 

JANUÁR 20., SZOMBAT
Kothencz János: 10.00 – 12.00 (Csongor tér 12.)

Képviselői fogadóóra

Szeretne 2 ajándék belépőt nyerni a REÖK január 18-án nyíló A stílus, mint lényeg című kiállítására? Játsszon velünk! Küldje be a Szegedi Tükörnek a skandináv rejtvény megfej-
tését, valamint a nevét és elérhetőségét (lakcím, e-mail-cím, telefonszám) a szegeditukormegfejtes@szegedvaros.hu e-mail-címre, vagy dobja be a városháza portáján kihelyezett 
gyűjtőládába! Beküldési határidő: január 17. A nyerteseket e-mailben vagy telefonon értesítjük. 
Kedves Játékosunk! A rejtvény megfejtésének beküldésével hozzájárul ahhoz, hogy a sorsoláshoz szükséges adatait szerkesztőségünk az Európai Parlament és a Tanács vonatkozó 
adatkezelési rendeletének megfelelően kezelje és tárolja. Adatait legkésőbb három hónap múlva megsemmisítjük. 
Az előző számunkban megjelent rejtvény megfejtése: A szabadságharc alatt Vadász Manó volt Szeged polgári vezetője. A nyertes: Karsay Eleonóra. Gratulálunk! 

A szegedi mérnökzseni

Cs
onka János 
feltaláló, a 
magyar au-
tógyártás út-

törője, a Bánki–Csonka-fé-
le karburátor megalkotója 
százhetvenkét éve, 1852. 
január 22-én született Sze-
geden. Iskoláit szülővárosá-
ban végezte, majd apja ko-
vácsműhelyében lett szak-
munkás. Az Alföldi–Fiumei 
Vasút szegedi főműhelyé-
ben, a MÁV budapesti fű-
tőházában, majd Bécsben, 
Zürichben, Párizsban és 
Londonban dolgozott. Ál-
landóan képezte magát. Ki-
válóan beszélt németül és 
franciául. Mechwart And-
rás 1887-ben Bánki Donát-

tal együtt felkérte a Ganz 
tulajdonába került moto-
rok üzemképessé tételé-
re, és ezzel egy évtizedes 
közös munkálkodás vette 
kezdetét, amely számos ta-
lálmánnyal, köztük a por-

lasztóval gazdagította a 
motorgyártást. Kedvelt terü-
lete volt a motorszerkesztés 
mellett a gépjárműtervezés. 
A Magyar Királyi Posta szá-
mára készített motoros tri-
ciklit, majd postaautót.

Csonka János a saját készítésű gépkocsijában.
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KOS (III. 21–IV. 
20.) Ezek a napok a 
változásokról fognak szól- 

ni, ezért készüljön fel rájuk. 
De akármi is történik, maradjon 
optimista, mert sok energiára 
lesz szüksége. 

BIKA (IV. 21–V. 20.) 
Tartsa nyitva a szemét, 
mert egy olyan személlyel 

sodorhatja össze a sors, 
akitől sokat tanulhat. Neki 
köszönhetően visszanyeri ön-
bizalmát, és támogatásával 
megvalósíthatja terveit. 

IKREK (V. 21–VI. 21.)  
Ezen a héten az érzelmi 
élete kerül előtérbe, 
de ne elemezze túl 

másokhoz fűződő viszonyát. 
Olyasvalakibe is belefuthat, 
aki nem őszinte önnel, ezért a 
titkait tartsa meg magának! 

RÁK (VI. 22–VII. 22.) 
Koncentráljon élete anya- 
gi területére: igyekezzen 
kevesebbet költeni, fő- 

leg a fölösleges dolgokra. 
Emellett dolgozzon többet, és 
munkájában legyen türelmes, 
kitartó. Ennek sok pozitív 
következménye lehet. 

OROSZLÁN (VII. 23– 
VIII. 22.) Élete jobbá 
és nyugodtabbá válhat, 
amennyiben képes alkal- 

mazkodni az ön körül le- 
játszódó eseményekhez. Spon- 
tán változások történhetnek a 
magánéletében. 

SZŰZ (VIII. 23–IX.  
22.) A héten főként ön- 
magára és saját tudására 
támaszkodjon, ne mások 

tanácsait kövesse. Igyekez- 
zen kerülni az ön számára 
kellemetlen emberek társasá- 
gát, és fogadja el a valóságot 
olyannak, amilyen.   

MÉRLEG (IX. 23–X.  
22.) E napokban belső 
 egyensúlyának megtalá- 
lása legyen a célja. Esélye 

nyílik felfedezni olyan lehe- 
tőségeket, amelyek eddig 
nem álltak rendelkezésére. 
Tehetségével használja ki 
ezeket. 

SKORPIÓ (X. 23– 
XI. 21.) Termékeny hét- 
nek néz elébe, melynek 
során lehetősége lesz 

megoldani több magánéleti 
és munkahelyi problémát. 
Egyedül rosszakaróitól kell 
tartania, de bátran szálljon 
szembe velük!  

NYILAS (XI. 22–XII. 
21.) E fagyos napokban 
vár önre némi káosz, de 
ne essen kétségbe, mert 

ez csak átmeneti állapot 
lesz, utána nyugodtabb napok 
következnek. Munkahelyén ér- 
vényesítse az akaratát, ami 
később megtérülhet. 

BAK (XII. 22–I. 20.) 
Ha meg akar szabadul- 
ni káros beidegződései- 
től, ne habozzon, most 

sikerülhet! Magánéletében 
számos öröm vár önre, 
amennyiben követi megérzé- 
seit. Munkahelyén legyen 
elfogadóbb!

VÍZÖNTŐ (I. 21–II. 19.) 
Az ön előtt álló napok- 
ban minden kezdemé- 
nyezése sikerrel zárul, 

kívánságai könnyen telje- 
sülnek. Ehhez némileg több 
empátiára van szüksége, mint 
egyébként. 

HALAK (II. 20–III. 20.)  
A héten igyekezzen kü- 
lönösen szépen bánni 
az önt körülvevő embe- 

rekkel. Töltsön több időt 
családjával, ha ők is akarják, 
ám ne erőltesse magát rájuk. 
Ne most próbálja meg a terveit 
kivitelezni!

Horoszkóp Szeged régen

Kulturális Piac, Pintyőke Cirkusz és hírszínház

A SZEGEDI EMLÉKKERESŐK KÖZÖSSÉGI OLDALÁRA KERÜLT FEL EZ A RÉGI FÉNYKÉP: Évzáró 1972-ben a Hámán Kató, ma Alsóvárosi Általá-
nos Iskolában. Jobbról Pálmai Miklós igazgató és Barta József igazgatóhelyettes látható. Az intézmény honlapján az olvasható, hogy a mai épület he-
lyén 1799-ben építették az első alsóvárosi iskolát. Az akkori intézményt híres tanítója, Kazali Imre után „Kazali” iskola néven ismerték a szegediek. Ez 
az épület az 1879-es nagyárvíz során elpusztult, az újjáépítéskor emelték a mostani épületet, az Alsóvárosi Népiskolát 1883-ban. Ezt az épületet fenn-
állása során az oktatás mellett más célokra is hasznosították: volt benne tűzoltószertár, orvosi rendelő és óvóhely is. Az államosítás során az intézmény 
a Főldmíves utcai Állami Iskola nevet kapta, az 1956–57-es tanévtől Hámán Kató Általános Iskola, az 1990–91-es tanévtől Alsóvárosi Általános Iskola, 
a 2012–13-as tanévtől pedig Szegedi Alsóvárosi Általános Iskola lett a neve. Fotó: Szegedi Emlékkeresők Facebook-oldala.

MÁLYVAVIRÁG A SOMO-
GYIBAN
Helyszín: Somogyi-könyvtár.
Időpont: január 15–19.

Európai Méhnyakrák Meg-
előzési Hét a Mályvavirág 
Alapítvány és a városi könyv-
tár közös szervezésben.

A MOSOLY ORSZÁGA
Helyszín: Nagyszínház.

Időpont: január 16., 17., feb-
ruár 2., 3., 7., 21., 22.

IDŐUTAZÁS
Helyszín: Somogyi-könyvtár.
Időpont: január 18., csütör-
tök, 17 óra.
Schmidt Andrea fotóművész 
kiállításának megnyitója. A 
tárlat február 27-éig látogat-
ható.

RAY COONEY: FUNNY MO-
NEY
Helyszín: IH Rendezvényköz-
pont.
Időpont: január 19., péntek, 
19 óra.
A Bánfalvi Stúdió legújabb 
vígjátékának szereplői 
Ganxsta Zolee, Tihanyi Tóth 
Csaba, Varga Izabella, Huj-
ber Ferenc.

KUKUCS
Helyszín: Kövér Béla Báb-
színház.
Időpont: január 20., szom-
bat, 9.30 óra.

PINTYŐKE CIRKUSZ, VI-
LÁGSZÁM!
Helyszín: Kövér Béla Báb-
színház.
Időpont: január 20., szom-
bat, 17 óra.

KULTURÁLIS PIAC
Helyszín: Agóra.
Időpont: január 20., szom-
bat, 14–19 óra.
A magyar kultúra napja al-
kalmából idén is bemutatják 
kínálatukat a város kulturá-
lis intézményei.

A SZEMÜVEGES SZI- 
RÉN
Helyszín: Kövér Béla Báb-
színház.
Időpont: január 21., 22., 23.

FÁBIÁN PÉTER: KACSA
Helyszín: Kisszínház.
Időpont: január 21., vasár-
nap, 19 óra.
A Szegedi Nemzeti Színház 

hírszínházi sorozatának első 
része.

A LÁNYOK ANGYALOK?
Helyszín: IH Rendezvényköz-
pont.
Időpont: január 21., vasár-
nap, 19 óra.

A Monarchia Operett kétfel-
vonásos előadása.

ÍGY ETTEK ŐK
Helyszín: IH Rendezvényköz-
pont.
Időpont: január 22., hétfő, 
18 óra.
Nyáry Krisztián író, irodalom-
történész és Mautner Zsófi 
gasztroblogger beszélgetése 
a Mentor(h)áló sorozatban.


